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	摘要(中)	過去幾年來，智慧型行動電話蓬勃發展，在生活中，越來越依賴智慧型行動電話，


使得人們改變了對智慧型行動電話的使用習慣，除了語音通話，也提供了上網服務、行


動商務、e-mail等功能。在生活中若隨身攜帶智慧型行動電話，可藉由NFC近場通訊達


到交換訊息，快速的得到位置及相關資訊。


因此，本論文重點在於，利用Google提供的Android SDK來開發自己所需要的定位


應用程式，然而行動電話透過Wi-Fi、HSDPA、NFC服務，都可以藉由MiFARE PICC得


到所需位置資訊，且在最短的時間裡面完成定位。


關鍵
	摘要(英)	For the past several years, intelligent cell phone booming development, in the life, more


come more depended on an intelligent cell phone, make people change the use habit to the


intelligent cell phone, the speech conversed, besides which, also provided get to the Internet


service, the action functions, such as business and e-mail...etc.


Therefore, this thesis particularly lies in, making use of Android SDK that Google


provides to develop the fixed position that oneself needs to apply program, however the cell


phone can get the position needed information by MiFARE PICC through Wi-Fi, HSDPA and


NFC service, and in the shortest time in completing a fixed position.
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